
Oordeel	niet	
Osho:	Het	Boek	der	Geheimen	–	techniek	65.	
De	zuiverheid	van	andere	leringen	is	voor	ons	een	onzuiverheid.	In	werkelijkheid	kent	men	niets	als	
zuiver	of	onzuiver.	

Dit	is	een	van	de	basisboodschappen	van	Tantra.	Het	is	heel	moeilijk	om	het	te	begrijpen	omdat	
het	absoluut	niet-ethisch,	niet-moreel	is.	Ik	zal	niet	zeggen	immoreel,	want	Tantra	houdt	zich	niet	
bezig	met	moraliteit	of	immoraliteit.	Tantra	zegt	dat	het	irrelevant	is.	Deze	boodschap	is	om	je	te	
helpen	om	voorbij	zuiverheid	en	onzuiverheid	te	groeien,	voorbij	verdeeldheid	eigenlijk,	voorbij	
dichotomie,	dualiteit.	Tantra	zegt,	dat	het	bestaan	non-duaal	is,	het	is	één,	en	elk	onderscheid	is	
door	de	mens	geschapen	-	elk	onderscheid,	onthoud	dat.	Het	onderscheid	als	zodanig	is	door	de	
mens	gemaakt.	Goed-slecht,	zuiver-onzuiver,	moreel-immoreel,	deugd-zonde:	al	deze	begrippen	
zijn	door	de	mens	geschapen.	Het	zijn	houdingen	van	de	mens;	ze	zijn	niet	echt.	Wat	is	onzuiver	en	
wat	is	zuiver?	Dat	hangt	af	van	je	interpretaKe.	Wat	is	immoreel	en	wat	is	moreel?	Dat	hangt	af	van	
je	interpretaKe.		

Friedrich	Nietzsche	

Nietzsche	heeN	ergens	gezegd	dat	alle	moraliteit	interpretaKe	is.	Dus	iets	kan	moreel	zijn	in	dit	
land	en	immoreel	in	het	buurland,	iets	kan	moreel	zijn	voor	een	Mohammedaan	en	immoreel	voor	
een	Hindoe,	moreel	voor	een	Christen	en	immoreel	voor	een	Jaina.	Of	iets	kan	zelfs	moreel	zijn	
voor	de	oudere	generaKe	en	immoreel	voor	de	jongere	generaKe.	Het	hangt	ervan	af;	het	is	een	
houding.	In	principe	is	het	een	ficKe.	Het	feit	is	gewoon	het	feit.	Het	naakte	feit	is	gewoon	het	feit;	
het	is	noch	moreel	noch	immoreel,	zuiver	noch	onzuiver.		

Denk	eens	aan	de	aarde	zonder	mensen.	Wat	zal	er	dan	zuiver	zijn	en	wat	onzuiver?	Alles	zal	zijn	-	
eenvoudigweg	'zijn'.	Niets	zal	zuiver	zijn	en	niets	zal	onzuiver	zijn;	niets	zal	goed	zijn	en	niets	zal	
slecht	zijn.	Met	de	mens	komt	de	mind	erin.	De	mind	verdeelt.	Het	zegt	'dit'	is	goed	en	'dat'	is	
slecht.	Deze	verdeeldheid	schept	niet	alleen	verdeeldheid	in	de	wereld;	deze	verdeeldheid	schept	
ook	verdeeldheid	in	de	verdeler.	Als	je	verdeelt,	ben	je	ook	verdeeld	in	die	verdeeldheid,	en	je	kunt	
je	innerlijke	verdeeldheid	niet	oversKjgen	tenzij	je	de	uiterlijke	verdeeldheid	vergeet.	Wat	je	de	
wereld	aandoet,	heb	je	ook	jezelf	aangedaan.		

Naropa,	een	van	de	grootste	meesters	van	de	Siddha	Yoga,	zegt:	'Eén	cenKmeter	verdeling,	en	je	
zet	de	hel	en	de	hemel	uit	elkaar'	-	één	cenKmeter	verdeling!	Maar	we	gaan	maar	door	met	
verdelen;	we	gaan	door	met	labelen,	veroordelen,	rechtvaardigen.	Kijk	naar	het	naakte	feit	van	het	
bestaan	en	label	het	niet.	Alleen	dan	kan	de	leer	van	Tantra	begrepen	worden.	Zeg	niet	goed	of	
slecht;	breng	je	mind	niet	bij	het	feit.	Zodra	je	je	mind	bij	het	feit	brengt,	heb	je	een	ficKe	
geschapen.	Nu	is	het	geen	feit,	het	is	geen	werkelijkheid:	het	is	jouw	projecKe.	Deze	sutra	zegt,		



De	zuiverheid	van	andere	leringen	is	een	onzuiverheid	voor	ons.	In	werkelijkheid	ken	je	niets	als	
zuiver	of	onzuiver.		

De	zuiverheid	van	andere	leringen	is	een	onzuiverheid	voor	ons.	Tantra	zegt:	'Wat	voor	andere	
leringen	zeer	zuiver	is,	een	deugd,	is	voor	ons	een	zonde,	omdat	hun	concept	van	zuiverheid	
verdeelt.	Voor	hen	wordt	iets	onzuiver.'	

Als	je	iemand	een	heilige	noemt,	heb	je	de	zondaar	geschapen.	Nu	zul	je	ergens	iemand	moeten	
veroordelen,	want	de	heilige	kan	niet	bestaan	zonder	de	zondaar.	En	kijk	nu	eens	naar	de	
absurditeit	van	onze	inspanningen:	we	blijven	proberen	de	zondaars	te	vernieKgen,	en	we	
bedenken	en	hopen	op	een	wereld	waarin	er	geen	zondaars	zullen	zijn	-	alleen	maar	heiligen.	Dit	is	
onzin,	want	heiligen	kunnen	niet	bestaan	zonder	zondaars.	Zij	zijn	de	andere	kant	van	dezelfde	
medaille.	Je	kunt	niet	één	kant	van	de	medaille	vernieKgen,	ze	zullen	allebei	bestaan.	Zondaars	en	
heiligen	maken	allebei	deel	uit	van	één	ding.	Als	je	de	zondaars	vernieKgt,	zullen	de	heiligen	uit	de	
wereld	verdwijnen.	Maar	wees	niet	bang;	laat	ze	verdwijnen	omdat	ze	niet	bewezen	hebben	van	
enige	waarde	te	zijn.		

Zondaars	en	heiligen	maken	beide	deel	uit	van	één	interpretaKe,	van	één	houding	tegenover	de	
wereld,	waarin	men	zegt:	'Dit	is	goed	en	dat	is	slecht.'	En	je	kunt	niet	zeggen	dat	'dit	goe	is'	tenzij	je	
zegt	dat	'dat	slecht	is'.	Het	slechte	is	nodig	om	het	goede	te	definiëren.	Dus	het	goede	hangt	af	van	
het	slechte,	jouw	deugd	hangt	af	van	de	zonde,	en	jouw	heiligen	zijn	onmogelijk;	zij	kunnen	niet	
bestaan	zonder	de	zondaars.	Dus	moeten	ze	de	zondaars	dankbaar	zijn;	zonder	hen	kunnen	ze	niet	
bestaan.	In	relaKe	tot	hen,	in	vergelijking	met	hen,	hoezeer	zij	de	zondaars	ook	veroordelen,	zij	
maken	deel	uit	van	hetzelfde	verschijnsel.	Zondaars	kunnen	pas	uit	de	wereld	verdwijnen	als	de	
heiligen	verdwijnen	-	niet	eerder;	en	er	zal	geen	zonde	als	er	geen	concept	van	deugd	bestaat.	
Tantra	zegt	dat	het	feit	echt	is	en	de	interpretaKe	onecht.	Interpreteer	niet.		

Ken	in	werkelijkheid	niets	als	zuiver	of	onzuiver.		

Waarom?	Omdat	reinheid	en	onreinheid	onze	houdingen	zijn	die	aan	de	werkelijkheid	worden	
opgelegd.	Probeer	dit	eens.	Deze	techniek	is	moeilijk,	niet	eenvoudig,	omdat	we	zozeer	gericht	zijn	
op	duaal	denken,	gebaseerd,	geworteld	in	duaal	denken,	dat	we	ons	niet	eens	bewust	zijn	dat	we	
veroordelen	en	rechtvaardigen.	Als	iemand	hier	begint	te	roken,	heb	je	misschien	niet	bewust	iets	
gevoeld,	maar	je	hebt	wel	veroordeeld.	Diep	van	binnen	heb	je	veroordeeld.	Je	kijken	kan	hebben	
veroordeeld	of	je	niet	kijken	kan	hebben	veroordeeld.	Misschien	heb	je	niet	naar	die	persoon	
gekeken,	maar	toch	veroordeeld.		

Dit	wordt	moeilijk	omdat	de	gewoonte	zo	diepgeworteld	is.	Je	gaat	maar	door	-	alleen	al	door	je	
gebaren,	je	zi^en,	je	staan	-	je	gaat	maar	door	met	veroordelen,	rechtvaardigen,	niet	eens	bewust	
van	wat	je	doet.	Als	je	naar	iemand	lacht	of	niet	lacht,	als	je	naar	iemand	kijkt	of	niet	kijkt,	als	je	
iemand	negeert,	wat	doe	je	dan?	Je	dringt	je	houding	op.	Je	zegt	dat	iets	mooi	is;	vervolgens	moet	



je	iets	veroordelen	als	lelijk.	En	deze	dubbele	houding	verdeelt	je	tegelijkerKjd,	zodat	er	in	jou	twee	
personen	zullen	zijn.		

Als	je	zegt	dat	iemand	boos	is	en	dat	boosheid	slecht	is,	wat	zul	je	dan	doen	wanneer	jij	je	boos	
voelt?	Je	zult	zeggen	dat	dit	slecht	is,	dan	zullen	er	problemen	ontstaan	omdat	je	zegt:	'Dit	is	
slecht:	deze	woede	in	mij	is	slecht.'	Dan	ben	je	begonnen	jezelf	te	verdelen	in	twee	personen	-	een	
slecht	persoon,	een	slecht	persoon	van	binnen,	en	een	goed	persoon,	een	heilige.	Natuurlijk	ben	je	
verplicht	je	te	idenKficeren	met	de	heilige	van	binnen,	dus	moet	de	duivel,	Satan,	het	kwaad	in	je	
veroordeeld	worden.	Je	bent	in	tweeën	gedeeld.	Nu	zal	er	een	constante	strijd	zijn,	een	conflict.	Nu	
kun	je	geen	individu	meer	zijn;	je	zult	een	menigte	zijn,	een	huis	dat	tegen	zichzelf	verdeeld	is.	Nu	
zal	er	geen	vrede	zijn,	geen	sKlte.	Je	zult	alleen	spanningen	en	angst	voelen.	Dit	is	wat	je	voelt,	
maar	je	weet	niet	waarom.		

Een	verdeeld	persoon	kan	geen	vrede	hebben.	Hoe	moet	hij	dat	kunnen?	Waar	laat	je	je	duivel?	Je	
moet	het	vernieKgen.	Jij	bent	het.	Je	kunt	het	niet	vernieKgen.	Je	bent	niet	twee.	De	werkelijkheid	
is	één,	maar	door	je	verdeeldheid	heb	je	de	uiterlijke	werkelijkheid	verdeeld.	Nu	is	het	innerlijke	
ook	verdeeld	-	dus	iedereen	vecht	met	zichzelf.	Het	is	alsof	je	met	één	hand	vecht	-	de	rechterhand	
vecht	met	de	linkerhand	-	en	het	is	één	en	dezelfde	energie.	Ik	ben	in	mijn	rechter-	en	linkerhand;	
ik	stroom	in	beide.	Maar	ik	kan	de	ene	tegen	de	andere	opze^en,	mijn	rechterhand	tegen	mijn	
linkerhand	en	ik	kan	een	conflict	creëren,	een	schijngevecht.	Soms	kan	ik	mezelf	wijsmaken	dat	de	
rechterhand	heeN	gewonnen,	en	dat	de	linkerhand	nu	is	uitgeschakeld.	Maar	dat	is	bedrog,	want	ik	
weet	dat	ik	in	beide	zit	en	elk	moment	kan	ik	de	linker	omhoog	en	de	rechter	omlaag	doen.	Ik	ben	
in	beide;	beide	handen	zijn	van	mij.		

Dus	hoezeer	je	ook	denkt	dat	je	je	heilige	bovenop	hebt	gezet	en	de	duivel	eronder	hebt	
verple^erd,	weet	dat	je	elk	moment	de	posiKes	kunt	veranderen,	en	de	heilige	zal	onderop	zijn	en	
de	duivel	bovenop.	Dat	schept	angst,	onzekerheid,	omdat	je	weet	dat	niets	zeker	is.	Je	weet	dat	je	
op	dit	moment	zo	liefdevol	bent	en	dat	je	je	haat	hebt	neergeslagen,	maar	je	bent	bang	omdat	op	
elk	moment	de	haat	kan	opkomen	en	de	liefde	zal	worden	neergeslagen.	En	het	kan	elk	moment	
gebeuren	omdat	je	in	beide	bent.	

Tantra	zegt:	Verdeel	je	niet,	wees	onverdeeld;	alleen	dan	zul	je	zegevieren.	Hoe	kun	je	onverdeeld	
zijn?	Je	veroordeelt	niet,	zegt	niet	'dit'	is	goed	en	'dat'	is	slecht.	Trek	gewoon	alle	opva`ngen	over	
reinheid	en	onreinheid	in.	Kijk	naar	de	wereld,	maar	zeg	niet	wat	het	is.	Wees	onwetend,	wees	niet	
te	veel	wijs.	Label	niet,	blijf	sKl,	veroordeel	niet,	rechtvaardig	niet.	Als	je	sKl	kunt	blijven	over	de	
wereld,	zal	deze	sKlte	van	binnenuit	doordringen.	En	als	de	scheiding	er	aan	de	buitenkant	niet	is,	
zal	de	scheiding	uit	het	innerlijk	bewustzijn	verdwijnen,	omdat	beide	samen	kunnen	bestaan.		

Maar	dit	is	een	gevaar	voor	de	samenleving.	Daarom	werd	Tantra	onderdrukt.	Dit	is	gevaarlijk!	
Niets	is	immoreel,	niets	is	moreel;	niets	is	zuiver,	niets	is	onzuiver.	De	dingen	zijn	zoals	ze	zijn.	Een	
echte	tantrika	zal	niet	zeggen	dat	een	dief	slecht	is;	hij	zal	zeggen	dat	hij	een	dief	is;	dat	is	alles.	En	
door	het	woord	'dief'	te	gebruiken	veroordeelt	hij	niet.	Deze	'dief'	is	gewoon	een	feit,	geen	
veroordeling.	Als	iemand	zegt	'hier	is	een	man	die	een	grote	heilige	is,'	zal	hij	zeggen	'oké!	Hij	is	
een	heilige.'	Maar	er	zit	geen	waardeoordeel	in.	Hij	zal	niet	zeggen	'hij	is	goed,'	hij	zal	zeggen	'oké!	
Hij	is	een	heilige	en	die	man	is	een	dief,'	net	zoals	dit	een	roos	is	en	dat	geen	roos	is,	deze	boom	
hoog	is	en	die	boom	laag	is,	de	nacht	donker	is	en	de	dag	licht	is	-	maar	zonder	vergelijking.		

Maar	dit	is	gevaarlijk.	De	maatschappij	kan	niet	bestaan	zonder	het	ene	te	veroordelen	en	het	
andere	te	waarderen	-	de	maatschappij	kan	niet	bestaan!	De	maatschappij	leeN	op	dualiteit.	
Daarom	werd	Tantra	onderdrukt.	Men	dacht	dat	het	asociaal	was,	maar	dat	is	het	niet.	Dat	is	het	
niet!	Maar	juist	die	houding	van	non-dualiteit	is	transcendentaal.	Het	is	niet	asociaal,	het	is	
transcendentaal;	het	gaat	voorbij	de	samenleving.		



Probeer	dit	eens.	Beweeg	je	gewoon	in	de	wereld	zonder	enige	waarden,	gewoon	met	natuurlijke	
feiten:	de	ene	is	dit,	de	ander	is	dat.	En	dan	zul	je	geleidelijk	aan	een	niet-scheiding	in	jezelf	gaan	
voelen.	Je	polariteiten	zullen	samenkomen,	je	'slechte'	en	je	'goede'	zullen	samenkomen.	Ze	zullen	
samensmelten	tot	één,	en	je	zult	één	eenheid	worden.	Er	zal	niets	zuiver	zijn,	niets	onzuiver.	Ken	
de	realiteit.		

De	zuiverheid	van	andere	leringen	is	een	onzuiverheid	voor	ons.		

Tantra	zegt:	'Wat	fundamenteel	is	voor	anderen,	is	giNig	voor	ons.'	Er	zijn	bijvoorbeeld	leringen	die	
gebaseerd	zijn	op	geweldloosheid.	Zij	zeggen	dat	geweld	slecht	is,	geweldloosheid	goed.	Tantra	
zegt	dat	geweldloosheid	geweldloosheid	is,	geweld	is	geweld;	niets	is	goed	en	niets	is	slecht.		
Er	zijn	leringen	die	gebaseerd	zijn	op	celibaat	-	brahmacharya.	Zij	zeggen	dat	brahmacharya	goed	
is,	seks	is	slecht.	Tantra	zegt	dat	seks	seks	is,	brahmacharya	is	brahmacharya.	De	een	is	een	
brahmachari	en	de	ander	niet.	Maar	dit	zijn	simpele	feiten,	er	zijn	geen	waarden	aan	verbonden.	
En	Tantra	zal	nooit	zeggen	dat	brahmacharya	goed	is	-	de	celibatair	goed	is	-	en	dat	degene	die	aan	
seks	doet	slecht	is.	Tantra	zal	dat	niet	zeggen.	Tantra	accepteert	de	dingen	zoals	ze	zijn.	En	
waarom?	Gewoon	om	een	eenheid	in	jezelf	te	creëren.		

Dit	is	een	techniek	om	een	eenheid	in	jezelf	te	creëren,	om	een	totaal	bestaan	in	jezelf	te	hebben,	
onverdeeld,	niet-conflicterend,	niet	tegengesteld.	Alleen	dan	is	sKlte	mogelijk.	Iemand	die	probeert	
ergens	tegenin	te	gaan	kan	nooit	in	vrede	zijn.	Hoe	kan	hij	dat	zijn?	En	iemand	die	in	zichzelf	
verdeeld	is,	met	zichzelf	vecht,	hoe	kan	hij	winnen?	Dat	is	onmogelijk.	Jullie	zijn	beiden,	dus	wie	
gaat	er	winnen?	Niemand	zal	winnen,	en	jullie	zullen	verliezen	omdat	jullie	je	energie	verspillen	
door	onnodig	te	vechten.	Dit	is	een	techniek	om	een	eenheid	in	jezelf	te	creëren.	Laat	dalen	
verdwijnen;	oordeel	niet.		

Jezus	zegt	ergens:	'Oordeelt	niet,	opdat	gij	niet	geoordeeld	wordt.'	Maar	dit	was	voor	de	Joden	
onmogelijk	te	begrijpen,	omdat	de	hele	Joodse	opva`ng	gericht	is	op	moraliteit:	'Dit	is	goed	en	



dat	is	niet	goed.'	Jezus	spreekt	in	zijn	leer,	'oordeelt	niet,'	in	termen	van	Tantra.		Als	hij	werd	
vermoord,	gekruisigd,	is	dat	hierom.	Hij	had	een	Tantra	houding:	'Oordeelt	niet.'		
Dus	zeg	niet	dat	een	prosKtuee	slecht	is	-	wie	weet?	En	zeg	niet	dat	een	puritein	goed	is.	Wie	
weet?	En	uiteindelijk	maken	ze	allebei	deel	uit	van	één	spel.	Ze	zijn	gebaseerd	op	elkaar	-	op	een	
wederzijds	bestaan.	Dus	Jezus	zegt:	'Oordeelt	niet.'	'Oordeelt	niet,	opdat	gij	niet	geoordeeld	
wordt.'		

Als	je	niet	oordeelt,	geen	moreel	standpunt	inneemt,	gewoon	de	feiten	waarneemt	zoals	ze	zijn,	ze	
niet	interpreteert	volgens	jezelf,	dan	kun	je	niet	beoordeeld	worden.	Je	bent	volledig	
getransformeerd.	Je	hoeN	nu	niet	meer	beoordeeld	te	worden	door	een	goddelijke	macht	-	dat	is	
niet	nodig!	Je	bent	zelf	goddelijk	geworden;	je	bent	zelf	God	geworden.	Wees	een	getuige,	geen	
rechter.	


